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Rada Miasta Racibórz 
 

 

Protokół Nr XI/2025 
z sesji Rady Miasta Racibórz  

z dnia 29 stycznia 2025 r. 

 
Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2025 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:38 tego samego 
dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Marian Czerner 
2. Katarzyna Dutkiewicz 
3. Marcin Fica 
4. Michał Fita 
5. Justyna Henek-Wypior 
6. Piotr Klima 
7. Dominik Konieczny 
8. Magdalena Kusy 
9. Mirosław Lenk 
10. Henryk Mainusz 
11. Ludmiła Nowacka 
12. Julia Parzonka 
13. Dariusz Polowy 
14. Justyna Poznakowska 
15. Paweł Rycka 
16. Justyna Święty-Ersetic 
17. Dawid Wacławczyk 
18. Roman Wałach 
19. Adam Witecki 
20. Alan Wolny 
21. Piotr Żurawik 

Podjęto następujące uchwały: 
 
1. Uchwała Nr XI/131/2025 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami 

dla Gminy Racibórz na lata 2025-2028. 
2. Uchwała Nr XI/132/2025 w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
3. Uchwała Nr XI/133/2025 w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
4. Uchwała Nr XI/134/2025 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok. 
5. Uchwała Nr XI/135/2025 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
6. Uchwała Nr XI/136/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy z 

przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi. 



2 
 

7. Uchwała Nr XI/137/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu. 

8. Uchwała Nr XI/138/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej z budżetu Miasta Racibórz na 2025 r. Powiatowi Raciborskiemu. 

9. Uchwała Nr XI/139/2025 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na 
członków Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

10. Uchwała Nr XI/140/2025 w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/1001/2024 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków 
przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobów 
rozliczania wykonywania takich usług ze zmianami. 

11. Uchwała Nr XI/141/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulic Rzecznej i Piotrowskiej. 

12. Uchwała Nr XI/142/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Ogrodowej. 

13. Uchwała Nr XI/143/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Wiejskiej. 

14. Uchwała Nr XI/144/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Ogrodowej oraz ul. Katowickiej. 

15. Uchwała Nr XI/145/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Kościuszki oraz ul. Wileńskiej. 

16. Uchwała Nr XI/146/2025 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta i jednostek Miasta: 
 
 Prezydent Miasta       Jacek Wojciechowicz 
 Zastępca Prezydenta Miasta     Michał Kuliga 
 Zastępca Prezydenta Miasta     Małgorzata Rudnicka-Głowińska 
 Sekretarz Miasta      Tomasz Kaliciak 
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki   Mariusz Mrozek 
 Naczelnik Wydziału Komunalnego   Piotr Glapa 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Anna Bartodziej 
 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa    Przemysław Dejneka   
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych   Iwona Trzeciakowska 
 Naczelnik Wydziału Rozwoju    Wojciech Hipnarowicz 
 Kierownik Biura Prezydenta Miasta    Joanna Janik 
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego  Stanisław Mrugała  
 Kierownik Referatu Informatyki i Spraw Administracyjnych Krzysztof Jędrośka 
 Miejski Konserwator Zabytków    Maria Olejarnik 
 Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków   Ewa Hac 
 Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej    Danuta Rassek 
 Radca Prawny       Katarzyna Dziedzińska   
 Radca Prawny       Tatiana Parma-Mura 
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1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk otworzył XI sesję Rady Miasta Racibórz, powitał 
wszystkich zgromadzonych radnych, prezydenta, zastępców i przedstawicieli urzędu oraz 
przybyłych gości, a także media. Dalej poinformował, że sesja jest transmitowana i 
nagrywana. Poprosił również o potwierdzenie obecności radnych w systemie do obsługi 
Rady. Następnie stwierdził, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 18 radnych, 
zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. Następnie przedstawił porządek 
obrad oraz poddał pod głosowanie wniosek o jego zmianę poprzez dodanie 
następujących punktów i projektów uchwał:  
1) Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz.  
2) Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz.  
3) Autopoprawka Nr 1 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie zmiany 
budżetu miasta na 2025 rok oraz projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej. 
4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiany porządku obrad poprzez dodanie następujących punktów i projektów uchwał: 1) 
Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz - przed pkt 4. 2) Uchwała w 
sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz - przed pkt 4. 3) Autopoprawka Nr 1 
Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok 
oraz projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - do pkt 4-5. 
4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu - po pkt 15.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Dawid Wacławczyk, Adam Witecki, Alan 
Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (1) 
Dominik Konieczny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Katarzyna Dutkiewicz, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Roman 
Wałach 
NIEOBECNI (3) 
Marian Czerner, Michał Fita, Henryk Mainusz 

Rada przyjmując powyższy wniosek ustaliła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian. 
2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz. 
3. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy 

Racibórz na lata 2025-2028. 
4. Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
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5. Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok. 
7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy z przeznaczeniem 

na usuwanie skutków powodzi. 
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu 

Miasta Racibórz na 2025 r. Powiatowi Raciborskiemu. 
11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków Raciborskiej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego. 
12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/1001/2024 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

marca 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, za usługi sąsiedzkie oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobów rozliczania wykonywania takich usług 
ze zmianami. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu w obrębie ulic Rzecznej i Piotrowskiej. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ulicy Ogrodowej. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych  
w Raciborzu przy ul. Wiejskiej. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych  
w Raciborzu przy ul. Ogrodowej oraz ul. Katowickiej. 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych  
w Raciborzu przy ul. Kościuszki oraz ul. Wileńskiej. 

18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Raciborzu. 

19. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie sesji. 

 Radna Katarzyna Dutkiewicz w imieniu Klubu Radnych Silny Racibórz poprosiła, aby 
dzisiejszą sesję rozpocząć symboliczną minutą ciszy dla uczczenia pamięci górników, którzy 
zginęli tragicznie na kopalni Ruch Szczygłowice i kopalni Ruch Marcel w Radlinie. Dodała, 
że styczeń to po raz kolejny smutny czas w górnictwie i dla wielu polskich górniczych 
śląskich rodzin. Czas smutku i rozpaczy, lęku o swoich najbliższych. Wielu górników wciąż 
walczy o życie i zdrowie w szpitalu.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy 
poległych górników. 

 
2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie 

protokołu z poprzedniej sesji. 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, 
Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 
NIEOBECNI (2) 
Marian Czerner, Michał Fita 
 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk powitał oraz udzielił głosu Dyrektorowi Biura Związku 
Miast Polskich Andrzejowi Porawskiemu.  

 Dyrektor Biura Związku Miasta Polskich Andrzej Porawski przekazał, że na dzisiaj do 
Związku Miast Polskich należy 375 miast. Głównym zadaniem związku realizowanym od 34 
lat jest walka o odpowiednie przepisy prawa, które będą pomagały w zarządzaniu naszymi 
społecznościami lokalnymi, naszymi miastami, gminami. Wcześniej trwała też walka o to, 
aby została uchwalona nowa ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. W 
grę wchodziło 24 mld zł. w skali kraju dla samorządów. Dodał, że w tej chwili dyskutowane 
są inne zmiany prawne dotyczące np. ustalania cen wody, kwestie dotyczące gospodarki 
odpadami. Dalej przekazał, że związek bardzo często otrzymuje wnioski z miast o 
konkretne zmiany prawne. Często są to drobne zmiany, najczęściej rozporządzeń. Tutaj 
związek jest dosyć skuteczny. Następnie podziękował miastu za obecność w związku, za 
wsparcie. Dodał, że przez 16 lat był Radnym w Poznaniu, zna więc tą pracę. Na koniec 
życzył Raciborzowi wszystkiego dobrego. (brawa). 

 
3. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy 
Racibórz na lata 2025-2028. 

 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że w tym dokumencie jest mowa między innymi o 

powołaniu w Raciborzu Parku Kulturowego. Podobnie zresztą, jak jest o tym mowa w 
innych dokumentach strategicznych, w strategii rozwoju miasta, w gminnym programie 
rewitalizacji. W zeszłej kadencji ten temat był dosyć szczegółowo omawiany. Jeśli chodzi o 
kwestie formalne, to właściwie wszystko zostało wykonane. Zdaniem pani konserwator 
zabytków warto byłoby jednak powtórnie podejść do tematu ponownych konsultacji 
społecznych. Dodał, że nowi Radni siłą rzeczy nie znają tej tematyki. Więc warto byłoby się 
nad tym tematem pochylić. Przypomniał, że głosowanie uchwały zakończyło się remisem, 
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10 do 10. Uchwała nie przeszła, ale też nie została właściwie odrzucona. Po prostu nie 
przeszła. Dalej uznał, że wtedy niekoniecznie wyłącznie kwestie merytoryczne miały wpływ 
na głosowanie, troszeczkę też chyba polityczne. Natomiast wydaje się, że teraz byłoby 
poparcie dla tej uchwały. W trakcie Komisji Oświaty swoje poparcie wyraził również 
Wiceprezydent Michał Kuliga. Na koniec poprosił Pana Prezydenta jako bezpośredniego 
zwierzchnika miejskiej konserwator zabytków, żeby w przypadku przyjęcia tego programu 
dokończył ten trwający wiele lat proces. Wcześniej oczywiście temat należy 
przedyskutować, zaznajamiając wszystkich Radnych.  

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że podczas omawiania programu na czwartkowej 
komisji pani miejska konserwator zabytków wyraziła zaniepokojenie zatrzymaniem prac 
konserwatorskich, budowlanych, na dwóch obiektach zabytkowych na terenie miasta. 
Chodzi tutaj o Winiarnię Przyszowskiego i stary szpital. Te obiekty są obecnie własnością 
Ministerstwa Sprawiedliwości. Dodał, że zwrócił się wtedy z apelem do pani konserwator, 
aby odpowiednią interwencję wystosowała. Niemniej po głębszym namyśle uznał, że ta 
interwencja powinna wypłynąć raczej z pozycji Pana Prezydenta, o co się w tej chwili 
zwraca. Chodzi przede wszystkim o to, aby uzyskać rzeczowe informacje na temat 
aktualnego stanu prac oraz dalszych planowanych działań na tych zabytkowych obiektach.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.  
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla 
Gminy Racibórz na lata 2025-2028.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/131/2025 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad 
zabytkami dla Gminy Racibórz na lata 2025-2028. 
 
4. Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz. 

 
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że skierował dwa projekty uchwał o 

odwołanie pani Skarbnik i powołanie nowego Skarbnika. Wskazał jednocześnie, że Radni 
pamiętają, że w poprzedniej kadencji przez około dwóch lat nie mieliśmy Skarbnika, potem 
przyszła pani Skarbnik. Współpracowaliśmy przez rok. Dodał, że na pewno ta nasza praca 
dała dobre efekty. Początki były trudne, później ta współpraca była coraz lepsza. Dalej 
przekazał, że zależało mu też na tym, żeby pani Skarbnik została w zespole. Stało się jednak 
inaczej. W tej chwili pani Skarbnik jest na zwolnieniu, jest nieobecna. Siłą rzeczy musi więc 
realizować wcześniejszy zamysł. Wskazał, że Skarbnikiem nikt się nie rodzi, ale też nie ma 
takich szkół, które w jakiś sposób specjalistycznie szkoliłyby osoby, które znają się na 
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miejskich finansach. Dalej przekazał, że nadarzyła się sposobność, że pan Dariusz Holesz, 
wieloletni Skarbnik, a wcześniej pracownik Regionalnej Izby Obrachunkowej, miał 
możliwość przejścia do innej struktury. Dalej wskazał, że doświadczenie w pracy 
samorządowej i wcześniej w Regionalnej Izbie Obrachunkowej powoduje, że na pewno jest 
bardzo dobrym kandydatem na stanowisko Skarbnika Miasta Raciborza. W związku z 
powyższym wnosi o podjęcie tych dwóch uchwał.  

 Radny Dariusz Polowy zapytał, gdzie poprzednio był zatrudniony kandydat? 
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że kandydat poprzednio był zatrudniony 

w Urzędzie Miasta Jastrzębia Zdrój. 
 Radny Dariusz Polowy zapytał, kiedy zakończył się okres zatrudnienia?  
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że jeżeli może prosić, to poprosi 

kandydata o udzielenie odpowiedzi  
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że to istotne sprawy, udzielił więc głosu 

Panu Dariuszowi Holeszowi. 
 Pan Dariusz Holesz przekazał, że 29 września 2024 r. został odwołany z funkcji Skarbnika.  
 Radny Dariusz Polowy przekazał, że ma pytanie do Pana Prezydenta, a radnym 

jednocześnie daje to pod rozwagę. Czy jednak przed podjęciem tej uchwały nie 
powinniśmy się zapoznać z wystąpieniem pokontrolnym dla Urzędu Miasta Jastrzębie. 
Wystąpienie pokontrolne datowane jest na 4 października 2024 roku. Uznał więc, że 
korzystne byłoby zapoznanie się z tym, czy organy kontrolne miały jakieś zastrzeżenia do 
kandydata. Teraz trudno jest mu odpowiedzieć, bo choć wystąpienie pokontrolne 
oczywiście jest osiągalne na stronach Regionalnej Izby Obrachunkowej, to trudno 
zapoznać się z nim tak ad hoc. Chyba, że kandydat umiałby się odnieść do tego wszystkiego 
tak od razu. Może to być dosyć trudne, bo materia jest skomplikowana i nie podejrzewa, 
że kandydat znał na pamięć to wystąpienie. 

 Pan Dariusz Holesz przekazał, że nie znam na pamięć wystąpienia, ale był w trakcie 
kontroli. Następnie przekazał, że od 2007 roku najpierw był naczelnikiem Wydziału 
Księgowości Budżetowej, a potem Skarbnikiem Miasta Jastrzębie Zdrój. Wcześniej przez 
12 lat był głównym inspektorem Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nawet w Raciborzu 
byłem 3 razy na kontroli. Dalej odnosząc się już do wystąpienia pokontrolnego przekazał, 
że kontrola jest co 4 lata w każdej jednostce. Nie pamięta czy jego nazwisko było tam 
wskazane jako osoba odpowiedzialna za jakieś sytuacje. Bardzo dużo wniosków dotyczyło 
sposobu wypłacania wynagrodzeń. Były tam jednak wskazane inne osoby jako 
odpowiedzialne. Dalej przekazał, że co do spraw typowo budżetowych, to na pewno nic 
tam nie było co rzutowałoby w jakiś sposób na jego osobę. Na pewno nie było to takie 
wystąpienie jak w przypadku kontroli, które były w Raciborzu. W jego ocenie jako 
Skarbnika to wystąpienie było dużo gorsze dla miasta niż to wystąpienie z Jastrzębia z 
tamtego roku. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że nie jesteśmy w stanie w tej chwili tego 
porównywać i nie będziemy. Poprosił więc kandydata o kilka słów o swoich 
doświadczeniach. 

 Pan Dariusz Holesz przekazał, że 12 lat był głównym inspektorem kontroli. Potem 
skarbnikiem miasta. Dodał, że Miasto Jastrzębie Zdrój to miasto na prawach powiatu, ma 
800 mln zł budżetu z własną egzekucją, czyli pełne prawa. Wskazał, że nie wszystkie miasta 
na prawach powiatu posiadają tryb egzekucyjny. Miał 55 pracowników w pionie 
finansowym i 70 jednostek organizacyjnych. Ma więc nadzieję, że spełnia kryteria 
pełnienia funkcji skarbnika w tym mieście. Dalej przekazał, że ukończył studia 
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ekonomiczne, wcześniej technikum ekonomiczne i technikum górnicze. Dalej studia 
podyplomowe plus MBA, bardzo dużo szkoleń, bardzo dużo przeprowadzonych audytów 
wewnętrznych.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że odwołanie pana Skarbnika w 
Jastrzębiu Zdroju miało przyczyny czysto polityczne. To taki efekt zmiany władzy, który 
dotknął również stanowiska Skarbnika. Dalej przypomniał, że Racibórz przez 2 lata 
poprzedniej kadencji nie miał Skarbnika, a kandydatka na Skarbnika też była odwołana z 
poprzedniego miejsca pracy. Wtedy Pan Dariusz Polowy nie przedstawiał Radnym żadnych 
protokołów pokontrolnych. Pani Skarbnik została powołana bez jakiegoś badania 
przeszłości, pomimo tego, że też była odwołana w swojej gminie, gdzie pracowała.  

 Radny Dariusz Polowy przekazał, że Pan Prezydent odpowiada na pytania, których nie 
zadał, bo nie pytał, dlaczego kandydat został odwołany. On odnosił się tylko i wyłącznie do 
kwestii kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dalej przekazał, że zerkając tak bardzo 
pobieżnie, to kontrola wskazała, że w wyniku działań kontrolnych podatnicy składali 
korekty deklaracji. W wypadku jednego tylko podatnika niedopłata była w wysokości 213 
000 zł. Dalej wskazał, że akurat ten dział, który odpowiada za ściąganie podatków, 
sprawdzanie prawidłowości deklaracji podlega Skarbnikowi. Dlatego jeszcze raz ponowił 
pytanie. Czy nie byłoby korzystniej, aby dać możliwość radnym zapoznania się z tym 
dokumentem? Można by wtedy skierować do kandydata pytania, a kandydat mógłby się 
swobodnie do nich odnieść. Dodał, że to pytanie głównie jest do pana Przewodniczącego, 
bo pan Przewodniczący ma możliwość zaproponowania jakiegoś rozwiązania, które dałoby 
możliwość Radnym na zapoznanie się z tymi dokumentami. Następnie wyjaśnił, że przez 
te dwa lata, ówczesna pani Skarbnik była na długotrwałej nieobecności, ale pozostawała 
w stosunku pracy i nie było możliwości powołania na to stanowisko innej osoby. Była to 
sytuacja bardzo specyficzna, losowa i nie chciałby mówić tutaj o szczegółach. Były też 
osoby, które na ten czas były upoważnione do sprawowania funkcji skarbnika. W 
momencie, gdy pani Skarbnik przeszła na emeryturę, wtedy podjęto kroki związane i z 
postępowaniem konkursowym i później już z zatwierdzeniem przez Radę konkretnego 
kandydata. Prostuje więc informację, że Skarbnika nie było, Skarbnik był.  

 Pan Dariusz Holesz przekazał, że padły dość duże kwoty 213 000 zł. Niestety nie może 
odnieść się do samej merytoryki, bo one są oczywiście objęte tajemnicą skarbową. Jedyne 
może powiedzieć, że czynności były w trakcie, Izba po prostu weszła w trakcie tych 
czynności. Zresztą nie ma tam jego nazwiska jako osoby odpowiedzialnej. 

 Radny Dariusz Polowy przekazał, że rozumie, że czynności były w trakcie. Niemniej jest tam 
mowa o tym, że dotyczyło to roku 2022. Oczywiście przyjmuję taką odpowiedź.  

 Pan Dariusz Holesz przekazał, że tematyka podatków jest to bardzo ciężka tematyka. 
Niestety nie możemy też merytorycznie dyskutować, bo musielibyśmy wchodzić w 
szczegóły danej sytuacji. Dalej uznał, że w Raciborzu takie sprawy zapewne też były 
prowadzone w taki sposób, że były możliwości wyegzekwowania pewnych należności, a 
nie zostały wyegzekwowane. Ważne jest to, że te środki zostały wyegzekwowane u 
podatnika. To jest istota w tej sprawie, a nie to, czy ktoś opóźnił procedurę, czy nie opóźnił 
procedury. Dodał, że gdyby tak iść dalej, to można by powiedzieć, że za jego czasów miasto 
Jastrzębie Zdrój musiało zwrócić podatek od nieruchomości w wysokości ponad 105 mln zł 
przedsiębiorstwu górniczemu. Też można przypisać to skarbnikowi miasta, bo też był 
odpowiedzialny za to. Niemniej to Trybunał Konstytucyjny podjął taką, a nie inną uchwałę 
odnośnie wyrobisk. Sprawa ta dopiero teraz jest naprawiana poprzez nową ustawę.  
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 Radny Dariusz Polowy odnosząc się do tych słów wskazał, że wystąpienie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej mówi, że w latach 2022-24 do dnia kontroli nieprawidłowo 
przeprowadzono czynności mające na celu ustalenie stanu faktycznego w zakresie 
niezbędnym do stwierdzenia zgodności danych wykazanych przez podatników podatku od 
nieruchomości o posiadanych nieruchomościach. Nie ma tu mowy o egzekucji, ale bardziej 
o sprawdzeniu tego, co pojawia się w deklaracjach. Nie wezwano podatników do złożenia 
wyjaśnień lub złożenia korekt informacji. Więc trudno mówić o tym, że ta sprawa była w 
toku. Skoro nawet nie wezwano ich do złożenia wyjaśnień, już nie mówiąc o korektach.  

 Pan Dariusz Holesz przekazał, że mowa jest o badaniu samej deklaracji podatnika, bo to 
jest opisane, nie opisano czynności, które były już po.  

 Radny Dariusz Polowy wskazał, że nie chodzi o indywidualną sprawę, bo tych spraw było 
ileś.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że to się zdarza. Nie zawsze organ 
administracji samorządowej ma czas rzeczywiście przeprowadzi kontrolę. Nie przypomina 
sobie, żeby nasza Gmina kontrolowała deklaracje podatkowe w naturze. To jest 
zagadnienie bardzo szerokie i rzeczywiście można znaleźć takie przykłady w zasadzie w 
każdej gminie. Kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej we wszystkich samorządach, 
przynajmniej w subregionie zachodnim, bardzo mocno nastawiona jest na egzekwowanie 
właśnie podatków od nieruchomości. Więc uchybienia pewnie mogły być, w pracy zawsze 
się zdarzają jakieś niedociągnięcia. Regionalna Izba Obrachunkowa ma zawsze w zwyczaju 
wskazywać osoby odpowiedzialne za wystąpienie takich nieprawidłowości. 

 Radny Dawid Wacławczyk wskazał, że to Pan Prezydent wprowadza uchwałę na ostatni 
moment, kilka minut przed sesją z pominięciem Komisji. Osobiście więc zdążył jedynie 
dowiedzieć się, że ten Pan został zwolniony z Jastrzębia. Natomiast Rada Miasta w 
pierwszej kolejności ma podjąć uchwałę w sprawie odwołania Skarbnika. Więc w 
pierwszym rzędzie chciałby poznać powody odwołania. Uznał, że Skarbników nie zwalnia 
się tak jak szefów biura Prezydenta, w jakimś takim szybkim tempie. Natomiast odkąd 
pamięta, to jest takie stanowisko, które jest stałe i niezmienne. Pan Prezydent wprowadza 
wątek polityczny, mówiąc o zwolnieniu z powodów politycznych. To właściwie tak jakby 
powiedział, że my teraz z powodów politycznych zapewniamy mu pracę. Teraz jednak 
przede wszystkim chciałby poznać argument merytoryczny za zwolnieniem obecnej pani 
Skarbnik? Czy została zwolniona, bo jest chora? 

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że nie dlatego że pani Skarbnik jest 
chora, bo kiedy z panią Skarbnik rozmawiał, to pani Skarbnik była zdrowa. Powód był 
zasadniczo jeden. Mianowicie brak zdolności organizacyjnych, brak możliwości 
prowadzenia całego wydziału w taki sposób, żeby ten wydział rzeczywiście dobrze 
funkcjonował. To była taka zasadnicza kwestia, bardzo ważna zresztą. Dalej wskazał, że 
chciał, żeby pani skarbnik dalej pracowała w tym zespole. Najprawdopodobniej pani 
Skarbnik podjęła inną decyzję. Odnosząc się do wcześniejszej kwestii, czy przez dwa lata 
był Skarbnik, czy nie, to oczywiście faktycznie skarbnika nie było. Przy okazji przekazał, że 
nie było żadnych formalnych przeszkód do tego, żeby dokonać zmiany na stanowisku 
Skarbnika. Można oczywiście tego nie chcieć robić, to jest jakby wola Prezydenta. Nie 
można jednak mówić, że to było niemożliwe, bo żadne przepisy tego ani nie nakazują, ani 
nie zabraniają. Podobnie uznał, że dyskutowanie o konkretnych sytuacjach wytkniętych w 
sprawozdaniu urzędowi w Jastrzębiu Zdroju, wydaje mu się trochę niecelowe. Przypomniał 
również, że gdy zatrudniano panią Skarbnik, to tego typu protokołów kontroli Radnym nie 
przedstawiano. Dodał, że w kwestii uchybień to chętnie porozmawia na kolejnych sesjach 
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np. na temat 500 000 zł, które musimy zapłacić Empolowi, czy ewentualnie o innych 
stratach finansowych, które poniosło miasto Racibórz za czasów poprzedniej kadencji. 
Teraz zaś nie jest to potrzebne.  

 Radny Dariusz Polowy (Ad Vocem) przekazał, że oczywiście nie jest w stanie teraz 
dokładnie sobie przypomnieć, jak procedowano powoływanie obecnego Skarbnika. Ale 
chyba nie było tak jak dzisiaj. Było to odrobinę wcześniej wprowadzone, nie w ostatniej 
chwili na sesję. Stąd jego wątpliwości. Dlatego zadał pytania. Okazuje się, że na zadane 
pytania można usłyszeć, że jak pan był prezydentem, to, to i to. Panu zaś przez niespełna 
rok udało się stracić 15 000 000 zł dotacji. Nikt nie roztrząsa tego co chwilę, aczkolwiek 
pewnie w pamięci to pozostanie.  

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że pana Prezydenta nie było tutaj przy powoływaniu 
pani Skarbnik. Dodał, że ta kandydatura została przedstawiona oczywiście wcześniej. 
Została przedstawiona na Komisjach. Teraz zaś z przykrością stwierdza, że to co robi pan 
Prezydent jest jak wyciąganie królika z kapelusza. Tak to niestety wygląda. Dodał, że nie 
ma do pana Dariusza Holesza żadnych zastrzeżeń, co do jego wiedzy merytorycznej, znają 
się wiele lat i jest przekonany, że będzie dobrze pełnił swoją funkcję. Natomiast nie podoba 
mu się tryb w jaki to wszystko się tutaj dzieje. To po prostu są jakieś dzikie standardy.   

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że te dwa lata nie było dobrym okresem. 
Stąd powołano wtedy skarbnika w ciszy i spokoju. Dalej uznał, że nie wypada 
wypowiadać się o Pani Skarbnik pod jej nieobecność. Następnie z uwagi na brak dalszych 
zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie uchwały.   
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Alan 
Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (4) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dawid Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Marian Czerner, Michał Fita, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Roman Wałach 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/132/2025 w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
 
5. Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz. 

 
 Przewodniczący Radu Mirosław Lenk przekazał, że dyskusja została w zasadzie 

przeprowadzona w przy poprzedniej uchwale. W związku z powyższym zarządził 
głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (15) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław 
Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/133/2025 w sprawie powołania Skarbnika Miasta Racibórz. 
 
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz podziękował za podjęcie tych uchwał. Uznał, że 

mimo tej całej dyskusji, momentami gorącej, jest to naprawdę krok w dobrym kierunku.  
 
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok. 

 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Pani Małgorzata Wieczorek Inspektor Wydziału Finansowego przedstawiła uzasadnienie 

autopoprawki Nr 1 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
miasta na 2025 rok oraz projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej.   

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie najpierw autopoprawki, a później całej uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Autopoprawki Nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2025 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Katarzyna Dutkiewicz, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, 
Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok wraz z autopoprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Katarzyna Dutkiewicz, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Justyna 
Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Polowy 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/134/2025 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok. 
 
7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radny Dominik Konieczny przekazał, że na komisji budżetu pytał w jaki sposób zmieni się 

deficyt w wyniku wprowadzonych zmian.  
 Pani Małgorzata Wieczorek Inspektor Wydziału Finansowego przekazała, że w wyniku   

uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2025 rok i jej autopoprawki deficyt wzrósł o 
kwotę 5.726.041,87 zł i został częściowo pokryty pożyczkami w kwocie 915.482,62 i 
wolnymi środkami w kwocie 4.810.556,25 zł.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie najpierw autopoprawki, a później całej uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Katarzyna Dutkiewicz, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, 
Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z 
autopoprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (13) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Katarzyna Dutkiewicz, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, 
Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/135/2025 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy z przeznaczeniem 
na usuwanie skutków powodzi. 
 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radny Dominik Konieczny przekazał, że co do zasady, jest jak wszyscy za tym, aby takiej 

pomocy udzielić. Dodał, że uchwała wymienia jedną gminę, choć powódź dotknęła wiele 
gmin. Każda forma pomocy jest więc celowa i właściwa. Na komisji nie potrafiono 
uzasadnić, dlaczego akurat ta gmina została wybrana. Dobrze, aby te argumenty jednak 
padły. Dalej przekazał, że nie jest przeciw, niemniej uważa, że kwota 100.000 zł, to jak na 
samorząd, który wydaje 300.000 zł na choinkę na Rynku, to jest kwota bardzo słaba. Liczył, 
że będzie to więcej.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Kuliga uznał, że gdyby wyznaczono inną gminę, to też 
zadawano by pytania, dlaczego ta. Dodał, że teraz przy podejmowaniu uchwały nie przystoi 
już zadawać takich pytań. Wiele gmin ucierpiało. Dodał, że nie był w Głuchołazach, ale był 
w Kłodzku i Stroniu Śląskim. Tam też wielu raciborzan się udzielało i dużo pomocy tam 
zostało skierowanej. Medialnie więcej mówiono o Kłodzku, zapominając trochę o 
mniejszych gminach. Stąd też wspólnie wypracowano taką propozycję. Odnosząc się do 
choinki to przekazał, że wcześniej bilbordy się nie paliły, ale pieniądze na to były 
przeznaczane.      

 Radny Dominik Konieczny (Ad Vocem) przekazał, że mówiąc o choince mówił o wysokiej i 
łatwopalnej choince. Dalej przekazał, że nie uważa, że zadawanie pytań na sesji jest nie na 
miejscu. Po to jest sesja, aby zadawać pytania i odpowiadać. Te pytania padły już na komisji 
i niestety nikt na te pytania nie odpowiedział. Dlatego pytania te padają ponownie i 
ponownie żadnych argumentów za nie przedstawiono. Dodał jednak, że to nie wpłynie na 
sposób jego głosowania. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Kuliga przekazał, że Głuchołazy też potrzebują tych 
środków.  

 Radny Marcin Fica przekazał, że w Nowinach Nyskich ukazał się artykuł pt. Głuchołazy drugi 
raz poszkodowane. W nim wskazano, że Głuchołazy nie otrzymają państwowego wsparcia 
na remonty mieszkań komunalnych, które inne gminy otrzymają. Nasze więc wsparcie na 
pewno im pomoże.    
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 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że Radny Dominik Konieczny ma w 
zwyczaju zadawać trudne pytania. To nic złego oczywiście. Odpowiedź na to pytanie jest 
trudna. Wszystkie gminy zasługują na pomoc w tym zakresie. Dodał, że do niego 
przemawia to, co powiedział Zastępca Prezydenta Miasta Michał Kuliga, że Racibórz 
mocno zaangażował się w Kłodzku i Stroniu Śląskim. Zrobiły to grupy mieszkańców, 
pracując tam i wożąc tam pomoc. Do Głuchołaz niestety nie jeździliśmy, być może dlatego 
Pan Prezydent zaproponował Głuchołazy. Dodał, że wobec ogromu zniszczeń jest to 
symboliczna pomoc.     

 Radny Roman Wałach przekazał, że dziękuje za tą dyskusję, bo to jest właśnie odpowiedź 
na pytanie Radnego Dominika Koniecznego. Chodzi o to, aby to była świadoma decyzja. 
Argumenty, dlaczego Głuchołazy przed chwileczką padły.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że słyszał te argumenty od Pana 
Prezydenta, więc myślał, że były one przedstawione na komisjach.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Kuliga przekazał, że sama powódź jest wystarczającym 
argumentem, żeby pomóc. Uznał, że komisje Rady też mogły wypracować na ten temat 
jakieś propozycje. Tego nie usłyszał. Proponujemy więc Głuchołazy.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że dzisiaj to dość jałowa dyskusja. Dla niego to tzw. wdowi 
grosz. Nie możemy pomóc wszystkim poszkodowanym. Teraz takie dyskusje są dla niego 
uwłaczające. Następnie zapewnił, że mieszkańcy Raciborza pomagali, pomagają i nadal 
będą pomagać w Głuchołazach. Robią to wszystko indywidualnie.     

 Radny Dominik Konieczny (Ad Vocem) przekazał, że porównanie do wdowiego grosza nie 
jest adekwatne. Racibórz to jednak bogate miasto i stać nas na więcej. Co do wysokości 
pomocy to zgodził się z tym, że jest to raczej jałmużna. Oczekiwał by więcej, niemniej i tak 
zagłosuje za ta uchwałą.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że w Polsce jest ponad 2.500 gmin, więc 
gdyby wszyscy pomogli jak Racibórz, to uzbierała by się naprawdę duża kwota.     

 Radny Marian Czerner uznał, że dyskusja i polemika na ten temat jest tutaj zbędna. 
Pomagać trzeba. Można było oczywiście te środki rozdzielić na kilka gmin. Dobrze będzie 
zrobić ten pierwszy krok. Tamci mieszkańcy potrzebują tej pomocy.    

 Radny Piotr Klima wskazał, że w Polsce miast i powiatów jest bardzo dużo, to nie tylko 
Racibórz pomaga. Zadał więc pytanie jak nasza pomoc wygląda na tle pomocy z innych 
miast i gmin.   

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że nie ma takiej statystyki, bo to jest 
dobrowolna pomoc.  

 Radny Piotr Klima zapytał, ile samorządów pomogło nam w 1997 r.   
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że otrzymaliśmy bardzo dużą pomoc. 

Samorządów zaś nie więcej niż 100.   
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że dyskusja możliwa jest jak przy każdej 

uchwale. Przy tej jednak uchwale, ta dyskusja nie powinna wychodzić zbyt daleko. 
Oczywistą rzeczą jest to, że pomagamy pokrzywdzonym w tej powodzi. Różnicowanie, czy 
ta, czy inna gmina jest chyba nie na miejscu. Również licytowanie czy będzie to taka kwota 
czy może większa. Dodał, że podejmując tego typu decyzje należy pamiętać też o własnych 
potrzebach, i że udało się nam w tym roku uniknąć tragedii powodzi, ale nie znaczy to, że 
mieszkańcy nie mają swoich potrzeb.  Skierowano więc tą pomoc tam, gdzie jest ona 
potrzebna, a także dostosowano jej wysokość do dzisiejszych naszych możliwości. Dodał, 
że jeżeli w przyszłości dojdziemy do wniosku, że taki gest powinniśmy uczynić ponownie, 
to oczywiści taka też inicjatywa się pojawi.   
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 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.  
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy z 
przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/136/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Głuchołazy z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi. 
 
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radna Katarzyna Dutkiewicz przekazała, że nikt nie kwestionuje zasadności montażu tam 

klimatyzacji, bowiem wszyscy na pewno kiedyś korzystali z tych poradni szpitalnych. 
Powraca jednak pytanie czy na każdą modernizację szpitala powinni składać się 
mieszkańcy Raciborza. Dalej przypomniała, że szerokim echem roznosi się kwestia 
niedawnego wprowadzenia przez powiat płatnego parkowania przy szpitalu. Mając na 
uwadze czas jaki spędza się w szpitalu czy w poradniach to jest to niemałe obciążenie dla 
pacjentów. Niby bezpłatna służba zdrowia, a rządzi się taką dziwna zasadą płać i płacz. 
Dalej wskazała, że z powiatu do miasta regularnie wpływają prośby o pomoc finansową. 
Dalej podkreśliła, że mieszkańcy miasta i powiatu mają możliwość indywidualnego 
wsparcia szpitala. Istnieje fundacja na rzecz szpitala. Dalej dodała, że dyskusja o wspieraniu 
powiatu toczy się od wielu kadencji, powraca jeden argument, czyli brak jedności gmin. By 
to miało sens, to powinno to dotyczyć wszystkich gmin powiatu. Niestety takiej jedności 
gmin nie udało się zbudować Panu Staroście ani dyrektorowi placówki. Przy projekcie tej 
uchwały jest podobnie. Dalej wskazała, że to swoiste opodatkowanie, bo sam dyrektor użył 
takiego słowa, tłumacząc wyliczenia wg ilości mieszkańców. Podkreśliła też, że ze słów 
dyrektora wynika, że szpital nie ma żadnych bieżących problemów, zakładając regularne 
płacenie za wykonania i nadwykonania przez NFZ. Dalej uznała, że skupiając się na tym 
właśnie, budżet szpitala naprawdę nie będzie potrzebował wsparcia z miejskiej kasy. Na 
koniec przekazała, że Klub Radnych Silny Racibórz będzie głosował przeciw tej uchwale.    

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że częściowo zgadza się z Panią Radną. 
Mianowicie w części poświęconej temu, że zbyt często gminy powiatu dofinansowują 
różnego rodzaju zadania powiatu. Dodał, że obecnie jest w procesie rozmów z powiatem 
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na ten temat. Na pewną będą w tym zakresie nowe ustalenia. Niemniej ta sprawa nie jest 
nowa. Dodał, że wszystkie gminy powiatu finansują to przedsięwzięcie. Tutaj solidarność 
jest 100%. Biorąc pod uwagę charakter tej modernizacji, że dotyczy to placówki służby 
zdrowia dla mieszkańców powiatu i miasta wyrażono taki akces. Niemniej dodał, że 
będziemy chcieli przyjrzeć się tym wszystkim przedsięwzięciom, tak aby one były 
realizowane z jednej strony w poczuciu solidarności i współpracy, ale też z drugiej strony 
w poczuciu sprawiedliwości. Zgadza się też z tym, że NFZ powinien finansować w 100%. 
Niemniej nie zawsze nawet te 100% jest wstanie zapewnić pokrycie wszystkich wydatków. 
Wszelkie rodzaju modernizacje zwykle są po stronie organu prowadzącego.    

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że na pewno czeka nas dyskusja z 
samorządem powiatowym na temat współpracy w tym zakresie. Każdy organ samorządu 
powinien zadania własne realizować z własnych środków. Wskazał, że do WPF-u 
wprowadzano to w grudniu i już wtedy mówiono, że wszystkie samorządy mają to 
wesprzeć.  

 Radna Katarzyna Dutkiewicz (Ad Vocem) przekazała, że na komisji budżetu była mowa, że 
dwie gminy nie zdecydowały się na wsparcie. Poprosiła więc o jednoznaczne informacje w 
tym zakresie.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że z informacji, które otrzymał od Pana 
Starosty wynika, że wszystkie gminy udzielą wsparcia, Pan Starosta śledzi też w Internecie 
naszą dyskusję. Może się zdarzyć tak, że jeszcze nie wszystkie gminy podjęły takie uchwały. 
Pamięta też, że na konwencie była deklaracja wszystkich wójtów. Dodał, że kwoty wsparcia 
wynikają z podzielenia ilości mieszkańców całego powiatu przez ilość mieszkańców w 
poszczególnych gminach.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że w czasie pandemii mówiono dużo o rozbudowie oddziału 
zakaźnego. Wskazał, że nie jest to temat na dzisiaj co prawda, ale nie chciałby, aby ten 
temat zapomnieć.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że jak będzie potrzeba to Pana Starostę 
zaprosimy też na sesje Rady Miasta. 

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że z tego co mówił Pan Prezydent to nie ma potrzeby 
zapraszać, skoro Pan Starosta ogląda nasze obrady. Korzystając więc z tego kanału 
informacyjnego chce zadać konkretne pytania Panu Staroście, jaka jest kwota 
nadwykonań, której nie zapłacił dotychczas NFZ. Dalej zapytał czy wykonanie inwestycji w 
szpitalu doprowadziło do poprawy efektywności energetycznej i dlaczego nie ujęto tam tej 
modernizacji objętej przedmiotową uchwała. Dalej wskazał, że pacjenci ostatnio po prostu 
są łojeni. Zapytał więc jakie szpital uzyskuje miesięczne dochody za płatny parking.    

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że nie przewiduje telekonferencji z 
Panem Starostą. Pytania Pana Radnego zostaną zaprotokołowane i przesłane do Powiatu 
z prośba o udzielenie odpowiedzi.  Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dalszej dyskusji zarządzi głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
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Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Michał Fita, Justyna Poznakowska 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/137/2025 w sprawie pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu. 
 
10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu 
Miasta Racibórz na 2025 r. Powiatowi Raciborskiemu. 
 
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radny Roman Wałach wskazał, że w uchwale pojawia się sformułowanie komunikacja 

powiatowo – gminna. PKS świadczy komunikacje w gminach, które takiej komunikacji nie 
mają. W naszym przypadku tak nie jest, bo mamy swoją darmową gminną komunikację. 
To też powoduje, że mieszkańcy miasta nie korzystają z autobusów PKS na terenie gminy, 
poza trasą w kierunku Lubomi. Uznał wiec, że 15.000 zł wsparcia dla powiatu ma się nijak 
do tego co miasto oferuje powiatowi w postaci darmowej komunikacji miejskiej. Dalej 
wskazał, że mówimy też o skali tego zjawiska, w związku z tym, że dotyczy to osób powyżej 
70 roku życia. Prawdopodobnie więc ta kwota będzie mniejsza. Rozumie też, że tu chodzi 
o ryczałt. Dalej przekazał, że ta uchwała pokazuję pewien sposób działania, sposób 
myślenia, na który klub radnych nie daje poparcia. Przekazał również, że sprawa płatnego 
parkingu przy szpitalu zostanie jeszcze poruszona na koniec sesji.     

 Radny Dawid Wacławczyk wskazał, że to złoty interes, opłata za parking i na dodatek 
wsparcie do komunikacji. Dalej uznał, że dofinansowanie tego programu jest uzasadnione 
dla pozostałych gmin, które nie mają własnej komunikacji. U nas nastąpiła zaś zasadnicza 
zmiana w postaci wprowadzenie dla wszystkich darmowej komunikacji, również dla 
mieszkańców powiatu. Dodał, że potoki, kierunki podróży są odwrotne. Nie ma sensu 
wykupywać tej usługi po raz drugi.   

 Radny Michał Fita zapytał, czy jeżeli mieszkaniec Raciborza w wieku pow. 70 lat będzie 
chciał pojechać do Kuźni Raciborskiej czy Nędzy to będzie mógł wsiąść do autobusu PKS 
nie płacąc za bilet i czy miasto za to zapłaci 15.000 zł? Następnie otrzymując potwierdzenie 
przekazał, że wie już jak będzie głosował.     

 Radny Dariusz Polowy przyłączając się do pytania zapytał czy jakikolwiek mieszkaniec 
spoza powiatu w wieku pow. 70 lat czy będzie mógł pojechać za darmo autobusem PKS.   

 Pan Paweł Sosnowski Inspektor w Wydziale Dróg Miejskich przekazał, że aby taka osoba 
pow. 70 roku życia mogła skorzystać z tego programu i pojechać autobusem za darmo, to 
pobiera u kierowcy bilet zerowy. Na podstawie tego biletu może poruszać się po terenie 
całego Powiatu Raciborskiego oraz na linii do Rydułtów. Co do ilości osób to powiat 
przekazał nam informację, że w 2024 r. było to 41912 osób. Nie ma możliwości 
rozróżnienia skąd byli to mieszkańcy.    
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 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że dobrze, że taka dyskusja się toczy. 
Wskazał jednak, że tego typu uchwała nie jest po raz pierwszy przedłożona Radzie. Takie 
uchwały były już podejmowane w latach poprzednich.  

 Radny Dawid Wacławczyk wskazał, że nie było wtedy darmowej komunikacji miejskiej.  
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że do tego jeszcze wróci na koniec sesji. 

Niemniej nie zmienia to całego systemu, żeby można było mówić, że to rozwiązanie jest 
rozwiązaniem zupełnie nowym. Przygotowano to tak samo jak w poprzednich latach.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że są to rzeczywiście takie zastane rzeczy 
i dobrze by było, to co Pan Prezydent zaproponował, przeprowadzić rozmowy z 
przedstawicielami Powiatu Raciborskiego, jak daleko możemy się posunąć w tej 
współpracy w zakresie realizacji zadań samorządu powiatowego bądź gminnego. Tak aby 
oszczędzić sobie takiej dyskusji na sesji. Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i 
brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.    
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej z 
budżetu Miasta Racibórz na 2025 r. Powiatowi Raciborskiemu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna 
Święty-Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/138/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z budżetu Miasta Racibórz na 2025 r. Powiatowi Raciborskiemu. 
 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zarządził 15 minutową przerwę. Przerwa od godz. 

16:49 do 17:07. 
 
11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk poinformował, że kadencja Raciborskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego wygasła. W związku z tym Rada ma obowiązek wskazać 
2 nowych przedstawicieli. Dodał, że poprzednio z ramienia Rady przedstawicielami byli Pan 
Wiesław Szczygielski i Pan Samson Mackiewicz. Następnie poprosił o zgłaszanie 
kandydatur. 

 Radny Alan Wolny zgłosił kandydaturę Samsona Mackiewicza. Dodał, że został on 
wybrany zeszłym roku w wyborach uzupełniających. Kandydat wyraził zgodę na 
kandydowanie. 
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 Radny Henryk Mainusz zgłosił kandydaturę Pana Wiesława Szczygielskiego. Dodał, że 
kandydat wyraża zgodę na kandydowanie, potwierdzi swoją zgodę na piśmie w Biurze 
Rady.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że nie widzi innych zgłoszeń, zatem 
zamyka listę kandydatów. Następnie zaproponował i przeprowadził głosowanie nad 
uchwałą wraz ze wskazaniem, że Rada Miasta Racibórz wybiera następujących 
przedstawicieli: Pan Samson Mackiewicz i Pan Wiesław Szczygielski. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego wraz z wskazaniem przedstawicieli: 
Samson Mackiewicz i Wiesław Szczygielski.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 
NIEOBECNI (2) 
Marian Czerner, Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/139/2025 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta 
Racibórz na członków Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 
 
12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/1001/2024 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
marca 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, za usługi sąsiedzkie oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobów rozliczania wykonywania takich usług 
ze zmianami. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 

do dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/1001/2024 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 27 marca 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, za usługi 
sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania 
usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobów rozliczania 
wykonywania takich usług ze zmianami (po konsultacjach).  
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/140/2025 w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/1001/2024 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, za 
usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania 
usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobów rozliczania 
wykonywania takich usług ze zmianami. 
 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulic Rzecznej i Piotrowskiej. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 

do dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulic Rzecznej i Piotrowskiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/141/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulic Rzecznej i Piotrowskiej. 
 
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Ogrodowej. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 

do dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Ogrodowej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (7) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz 
Polowy, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Klima 
 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/142/2025 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Ogrodowej. 
 
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Wiejskiej. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 

do dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ul. Wiejskiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Klima 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/143/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Wiejskiej. 
 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Ogrodowej oraz ul. Katowickiej. 

 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
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 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały. 

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że jako klub radnych widzą zasadność nabycia do 
miejskiego zasobu nieruchomości działki przy ulicy Katowickiej, zajętej obecnie 
parkingiem. Natomiast nie widzą takiego uzasadnienia do tego, aby miało się to odbywać 
na zasadzie zamiany z działką przy ulicy Ogrodowej. Obawy budzi planowany sposób 
zagospodarowania tego terenu. Spodziewają się, że zostaną wycięte rosnące obecnie tam 
drzewa, zieleń zostanie zlikwidowana, zabetonowana. W ostateczności być może 
powstaną tam garaże, co nie wydaje się być właściwym sposobem zagospodarowania tego 
wewnętrznego podwórka. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ul. Ogrodowej oraz ul. Katowickiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Mirosław 
Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik 
PRZECIW (6) 
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Dawid 
Wacławczyk, Roman Wałach 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/144/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Ogrodowej oraz ul. Katowickiej. 
 
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Kościuszki oraz ul. Wileńskiej. 

 
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
 Radny Dominik Konieczny przekazał, że na poniedziałkowej Komisji Budżetu i Finansów 

zadał pytanie, czy w związku z proponowaną zamianą nabywca będzie miał wskazany 
sposób zagospodarowania działki przy ulicy Kościuszki? Przypomniał, że swego czasu 
Gmina taki cel wskazywała. Mianowicie uzupełnienie istniejącej zabudowy mieszkaniowej, 
wielorodzinnej w postaci plomby. Zapytał więc czy taki wymóg zostanie wpisany do aktu 
notarialnego? Oczywiście obwarowany pewnymi konsekwencjami, jak to standardowo się 
zawsze odbywało, z narzuconym terminem realizacji zamierzenia inwestycyjnego. Dodał, 
że z uwagi na charakter ulicy Kościuszki inny sposób zagospodarowania nie byłby ani 
estetycznie, ani ze względów urbanistycznych pożądany. Chciałby więc uniknąć takiej 
sytuacji, że tam powstanie na przykład kompleks garaży. Owszem, garaże można 
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zrealizować, w postaci garaży podziemnych, ale pod warunkiem, że tam będzie zabudowa 
mieszkaniowa, wielorodzinna.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Małgorzata Rudnicka-Głowińska przekazała, że na obu 
komisjach i w czwartek i w poniedziałek wypowiadała się szeroko, co do stanu prawnego 
tych obu nieruchomości. Dodała, że przy transakcjach zamiany z przepisów prawa nie 
wynika wprost potrzeba wyznaczania jakichkolwiek warunków, obostrzeń, terminów 
realizacji zabudowy docelowemu właścicielowi. Takie obwarowania Gmina stosuje typując 
nieruchomości do zbycia w formie sprzedaży, zgodnie z ustawą. Praktykuje się taką formę 
przy sprzedaży w trybie publicznego przetargu. Przy transakcjach zamiany jest to zamiana 
na warunkach umówionych pomiędzy stronami. Wiadomym jest, że nowy właściciel 
terenu przy ulicy Kościuszki będzie miał sposobność zabudowy tej nieruchomości w 
zgodności z planem miejscowym. Oczekiwanym sposobem zagospodarowania przez 
docelowego właściciela będzie realizacja zabudowy wielomieszkaniowej wzdłuż istniejącej 
zabudowy. Czyli tak zwanej plomby. Co tym samym nie wyklucza dodatkowego 
zagospodarowania m.in. jako terenu zieleni, terenu infrastruktury towarzyszącej, jak 
również ewentualnej zabudowy w postaci części garażowej. Działka spełnia parametry do 
takiego zagospodarowania, więc tego sposobu zagospodarowania nie można wykluczyć. 

 Radny Dominik Konieczny wskazał, że jest tam linia zabudowy, więc obowiązkowo trzeba 
budować plombę. Nie można ulokować budynków w inny sposób.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Małgorzata Rudnicka-Głowińska wyjaśniła, że zabudowa 
mieszkaniowa wielorodzinna może powstać tylko i wyłącznie wzdłuż linii zabudowy 
istniejących budynków. Całe zagospodarowanie jako infrastruktury towarzyszące zgodnie 
z planem może powstać na zapleczu tej nieruchomości. 

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że z tego wynika, że Pan Prezydent nie zamierza 
stawiać wymogów, chociaż ma taką możliwość, bo każda zamiana z jednej strony jest 
formą transakcji nabycia, z drugiej strony transakcji sprzedaży. Przygotowując zarządzenie 
można oczywiście te warunki zdefiniować i przedstawić potencjalnemu nabywcy. Dodał, 
że tego by właśnie oczekiwał, żeby to się po prostu zadziało, bo to wynika z zasad 
kształtowania ładu przestrzennego. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że jeśli strony się umówią inaczej, to 
trudno oczekiwać, żeby w akcie notarialnym zamiany wpisać inne warunki, bo obie strony 
ten akt notarialny muszą podpisać. Co innego jest sprzedaż, bo tam też jest zwolennikiem 
określenia i sposobu i terminu zabudowy. Tutaj, jeśli miałaby powstać kamienica to 
zdecydowanie tylko zgodnie z linią zabudowy. Pytanie jest, czy można nie realizować 
zabudowy mieszkaniowej, a zrealizować samą infrastrukturę towarzyszącą.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że jest takie chińskie przysłowie, że 
ludzie się dzielą na tych, co myślą, a potem mówią. Na takich, co mówią, a potem myślą i 
na takich, co mówią, ale w ogóle nie myślą. Następnie odpowiadając merytorycznie 
przekazał, że o tym jak jest zagospodarowana działka decyduje przede wszystkim plan 
zagospodarowania przestrzennego. Akurat w tym miejscu ten plan jest i obowiązuje. W 
związku z czym nie ma dowolności w tym jak ta działka zostanie zabudowana. Ona musi 
być zabudowana zgodnie z warunkami, które przewiduje plan. Uznał więc, że narzucanie 
kolejnych ograniczeń jest po prostu zbędne, ponieważ te wszystkie warunki są zapisane w 
planie uchwalonym przez Radę Miasta Racibora. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zapytał czy budowa garaży jest rozumiana jako 
inwestycją towarzyszącą podstawowej funkcji i czy najpierw musi powstać budynek, 
dopiero potem może powstać infrastruktura towarzysząca?  
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 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że dokładnie tak, to jest funkcja 
połączona. Nie ma możliwości budowy garaży bez budowy budynku.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych 
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ul. Kościuszki oraz ul. Wileńskiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Justyna Święty-Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, 
Piotr Żurawik 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/145/2025 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Kościuszki oraz ul. Wileńskiej. 
 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk udzielił głosu przedstawicielom mieszkańców ul. 

Wileńskiej. 
 Pan Janusz Rydzak przekazał, że cieszy go ten zielony kolor, który tutaj przed chwilą widział. 

Wszyscy za, a więc jest to zwycięstwo. Następnie w imieniu mieszkańców oraz własnym 
wyrazić serdeczne podziękowania dla pana Prezydenta Jacka Wojciechowicza, wszystkich 
Radnych oraz mieszkańców miasta za zaangażowanie się i wsparcie w tej sprawie. Wskazał, 
że dzięki wspólnej inicjatywie, dialogowi i zrozumieniu udało się osiągnąć kompromis, 
który zadowala wszystkie strony. Interwencja mieszkańców, którzy z troską podchodzili do 
kwestii swojej przestrzeni życiowej, doprowadziła do znalezienia rozwiązania, niezależnie 
jaką opcję reprezentowali. Nie myli się tylko ten, kto nic nie robi. To jest też takie 
powiedzenie. Dodał, że pamięta słowa na sesji pana Dominika Koniecznego, który 
powiedział, być może się pomyliłem, ale bardzo proszę pana Prezydenta o pochylenie się 
nad tym tematem. Następnie podziękował panu Dariuszowi Polowemu i Dominikowi 
Koniecznemu za wsparcie. Dodał, że mieszkańcy zdają sobie sprawę, że inwestycja miała 
być realizowana zgodnie z przepisami, 8 metrów od naszego budynku. Pozostał jeszcze 
aspekt człowieka, dla mieszkańców najważniejszy. Cieszy się, że został zauważony przez 
pana Prezydenta Jacka Wojciechowicza. Dziękujemy za elastyczność i otwartość na 
propozycję zmiany lokalizacji inwestycji, a także za zgodę na zamianę gruntów pomiędzy 
miastem a inwestorem. Dzięki temu możliwe będzie przeprowadzenie inwestycji w 
sposób, który nie narusza komfortu życia mieszkańców, a jednocześnie umożliwi rozwój 
miasta. Dodał, że jest przekonany, że takie rozwiązanie jest dowodem na to, jak ważna jest 
współpraca i dialog pomiędzy mieszkańcami a władzą miasta w dążeniu do wspólnego 
dobra. Pogratulował również profesjonalizmu podczas prowadzenia postępowania 
administracyjnego. Wspomniał również o konsultacjach prowadzonych z panem 
Andrzejem Skorą, Kierownikiem Referatu Architektury i Budownictwa w Starostwie oraz 
panem Mariuszem Mrozek, Naczelnikiem Wydziału Inwestycji i Urbanistyki. Na 
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zakończenie jeszcze raz podziękował za zrozumienie, gotowość do działania i dbałość o 
interesy naszej społeczności. [brawa] 

 Pani Maria Szłapka przekazała, że tym razem stoi tutaj by podziękować. Wcześnie było jej 
trochę smutno, że to miasto tak jakoś nie chciało im pomóc i wydawało zgodę na coś, co 
nas bardzo bolało. Dlatego dzisiaj wszystkim bardzo dziękuje za zmianę planów.  
Szczególne podziękowania dla Pana Prezydenta za to, że pochylił się nad problemem 
mieszkańców, że znalazł wyjście z tej sytuacji bardzo trudnej, wydawało się wręcz 
niemożliwej. Na koniec złożyła wszystkim życzenia dalszych owocnych działań na rzecz 
naszego miasta i mieszkańców. [brawa i gremialne podziękowania mieszkańców]  

 
18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w Raciborzu. 

 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z 

treścią skargi oraz wyjaśnieniami dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu. 
uznała, że w przypadku naruszenia dóbr osobistych podmiot skarżący ma możliwość 
dochodzenia swoich praw na drodze postępowania cywilnego. W związku z czym Komisja 
odstąpiła od zajęcia stanowiska.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Justyna Święty-Ersetic, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, 
Piotr Żurawik 

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/146/2025 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu.  
 
19. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz wracając do uchwały, która została przyjęta przed 

chwilą podziękował Wysokiej Radzie za jednogłośne przyjęcie tej uchwały. Wskazał, że nie 
jest to zbyt częsty przypadek w Radzie. Dodał, że podziękowania oczywiście są miłe, 
aczkolwiek należy pamiętać, że my tu po prostu pracujemy i jesteśmy od tego, żeby te 
problemy ludzkie załatwiać, to jest po prostu nasza praca. Od samego początku mówił, że 
ten problem rozwiążemy. Dzięki zaangażowaniu i pani Wiceprezydent i urzędników udało 
się to doprowadzić do szczęśliwego końca. Następnie przedstawił informację o pracach 
realizowanych w okresie międzysesyjnym. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 2 
do protokołu. Przedłożył również do protokołu informacje o realizacji uchwał Rady Miasta 
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poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Niniejsze informacje stanowią zał. Nr 3 do protokołu. W trakcie 
wystąpienia omówił zdjęcia ze spotkania z pracownikami Przedsiębiorstwa Komunalnego 
Spółka z o.o. w Raciborzu wskazując przede wszystkim na stan obiektów i niemałe środki, 
które będzie trzeba przeznaczyć na ich poprawę.  

 Radny Piotr Klima zapytał, dlaczego władza wykonawcza nie zaprasza radnych na te 
wszystkie spotkania. Radni zapewne byliby tym zainteresowani, bo są merytorycznie do 
tego przygotowani. Ma wrażenie, że władza wykonawcza, jak gdyby nie bardzo chce 
zrozumieć, że możemy być do czegoś przydatni. Na pewno łatwiej by nam się 
współpracowało. 

 Wiceprzewodniczący Rady Alan Wolny zastępując chwilowo nieobecnego 
Przewodniczącego Rady przekazał, że co do uroczystości organizowanych przez Radę 
Miasta, to pan Przewodniczący przekazuje radnym wszelkie informacje. Co do innych 
zaproszeń, to też jest to dość bogaty wachlarz uroczystości i wydarzeń. Dalej wskazał, że 
w PK też było już jedno spotkanie Komisji Gospodarki Miejskiej. 

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) przekazał, że w ramach prac Komisji GMOŚiBP postara się 
zorganizować spotkanie w PK, ostatnio byliśmy na Komendzie Straży. 

 Radna Ludmiła Nowacka w kwestii informacji Pana Prezydenta o spotkaniu ze strażakami 
z OSP Brzezie przekazała, że delegacja ta wyraziła swoje problemy i podzieliła się swoimi 
planami. Pan Prezydent zaś do tych planów się przychylił.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że spotkał się z przedstawicielami OSP z 
Brzezia. Dodał, że jest propozycja dofinansowania zakupu samochodu operacyjnego, który 
przydałby się  w tej jednostce, ponieważ obecny jeździ, już ponad 30 lat. W związku z czym 
będziemy starali się znaleźć na to środki. Dodał, że jak już będzie miał konkretne informacje 
to oczywiście wysokie radzie je przedstawi. 

 Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że 2 tygodnie temu jeden z mieszkańców zwrócił się 
do niego z pytaniem, czy wie coś na temat, że rozpoczęły się prace mające na celu 
odebranie mieszkańcom bezpłatnej komunikacji. Padły nawet już konkretne kwoty cen 
biletów: 3,50 i 2 złote. Dodał, że na początku pomyślał, że to jakieś plotki, natomiast po 
wypowiedzi Pana Prezydenta i po tym, co stało się w zeszłym tygodniu, zaczyna widzieć, 
że jest, być może coś na rzeczy. Przedsiębiorstwo Komunalne wypuściło ankietę. Uznał, że 
każdy, kto na studiach miał chociaż jeden semestr metodologii prowadzenia badań 
naukowych, zauważy, że ta ankieta jest po prostu niepoważna. Ona po prostu zawiera 
błędy, zawiera ukryte tezy, wymaga od respondentów wypowiadania się na tematy raz 
emocjonalne, raz polityczne, ma takie niebezpieczne skróty myślowe. Dziwi się, że coś 
takiego mogło wyjść z miejskiej spółki. Dziwi się, że Pan Prezes nie sprawdził tej ankiety, 
zanim ona się ukazała. Dalej uznał, że te pytania są niepoważne. Widzi natomiast po 
wypowiedzi pana Prezydenta, że to powolne gotowanie żaby się zaczęło. Dalej zwrócił 
uwagę, że przez 30 lat bilety były pobierane i stan toalet się nie polepszył. Miło też, że pan 
Prezydent po roku dotarł do spółki. Dalej przekazał, że warto dotrzeć też do innych miejsc, 
chociażby do arboretum, zobaczyć w jakich warunkach tam się pracuje. Na koniec zapytał 
czy pan Prezydent rozpoczął prace zmierzające do tego, żeby odebrać bezpłatną 
komunikację miejską raciborzanom?  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że po pierwsze, to nawet nie ma tego 
garnka, w którym miałaby coś gotować. Dalej z całą odpowiedzialnością przekazał, że nie 
są prowadzone żadne prace związane z tym, żeby zmieniać w tej chwili system opłat za 
korzystanie z komunikacji miejskiej. Faktycznie PK ankietę wypuściło. Nie miał okazji jej 
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widzieć. Niemniej wskazał, że aby ocenić jakiś skutek faktyczny, to potrzeba dłuższego 
okresu czasu, a przecież nie mamy jeszcze roku od momentu wprowadzenia tego 
rozwiązania. Musi upłynąć więcej niż rok, żeby można było mówić o jakichkolwiek 
wnioskach. Wszystkie zaś próby mają prowadzić i służyć do tego, żebyśmy z tego jakieś 
wnioski wyciągnąć. Na koniec zapewnił, że żadne prace w tym kierunku, w tym momencie 
się nie toczą. 

 Radny Dominik Konieczny nawiązując jeszcze do jednego z poprzednich punktów 
dzisiejszej sesji, a mianowicie głosowania nad projektem uchwały w sprawie zamiany 
gruntów działki na ulicy Wileńskiej na działkę przy ulicy Kościuszki, chciał też przyłączyć się 
do tych podziękowań, które tu w stronę pana Prezydenta były skierowane. Niejako 
parafrazując słowa Kisiela, którymi on definiował socjalizm. Czyli dziękuję panu, że 
bohatersko pan rozwiązuje problemy, które pan sam wywołał. Dalej wskazał, że w tej 
chwili rozwiązany jest tylko jeden problem, bo kolejnym problemem jest zabudowa działki 
616 przy ulicy Wileńskiej. Słyszymy, że tam mają powstać garaże. No i znowu powstaje 
pytanie, kto wydał decyzję zezwalającą na zjazd? W jakim terminie ta decyzja została 
wydana? Dalej przekazał, że podobnie jak radny Dawid Wacławczyk odbiera dzisiejszą 
prezentację bazy PK jako takie preludium do kolejnych działań. Podobnie też docenia to, 
że po 8 miesiącach pan Prezydent pojawił się w PK, aby się temu przyjrzeć. Na nadzieję, że 
być może poprzedni prezes ma gdzieś w archiwum zdjęcia z czasu, gdy obejmował 
prowadzenie spółki, by pokazać, jak to wyglądało wcześniej. Poprosił, aby mu uwierzyć, że 
jest o niebo lepiej, niż było. Dalej wskazał na PSZOK, który teraz jest nowoczesnym 
punktem obsługi odpadów segregowanych. Nie będzie już mówił o dziesiątkach firm, które 
były ulokowane na bazie PK i o tym, że każda produkowała jakieś odpady. Nie wspomni też 
o kilkunastu zbiornikach z toksyczną cieczą, które się znajdowały w garażach. Dodał, że 
poprzedni prezes doskonale to wszystko rozwiązał, również przeciekający dach i inne 
rzeczy. Poprosił, aby to docenić i dalej iść w tym kierunku, który został już wyznaczony. 
Dodał, że może trudno to sobie wyobrazić, ale spółka ostatnie lata zawsze wykazywała 
dodatni wynik finansowy, czyli jest nadzieja na to, aby zgromadzić środki na niezbędne 
inwestycje. Inną możliwością oczywiście jest zawsze dokapitalizowanie z budżetu miasta. 
Co było w przeszłości robione wielokrotnie jeszcze za kadencji pana Prezydenta Lenka. 

 Wiceprzewodniczący Rady Alan Wolny poprosił, aby skoncentrować się na krótkim 
zadawaniu pytań.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że chyba nie do końca pan Radny 
Dominik Konieczny słuchał, ale trudno. Dodał, że problemy, które rozwiązaliśmy wspólnie, 
to niestety były problemy, które nie on akurat spowodował. Tylko raczej pan powinien się 
czuć ich ojcem. Rozumie to, że próbuje pan jakby uniknąć tej odpowiedzialności, ale fakty 
są takie, jakie są. Dalej przekazał, że, co do działki, o którą pan Radny pytał, to pani 
Prezydent tutaj zaraz odpowie, niemniej na początek powie, że to chyba jednak pan znowu 
zrezygnował z prawa pierwokupu tej działki. Nie chcę rozpoczynać kolejnej dyskusji, ale 
właśnie takie są fakty. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Małgorzata Rudnicka-Głowińska dopowiadając przekazała, że 
pomimo tego, że inwestor działki 616 uzyskał decyzję o lokalizacji zjazdu na budowę 
budynku wielomieszkaniowego na tym terenie, to wyszedł jakby naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców. Przede wszystkim bloku przy ulicy Wileńskiej 10 do 14 i zrezygnował z 
zabudowy wielorodzinnej, tym samym złożył wniosek o pozwolenie na budowę do 
Starostwa Powiatowego na zespół garażowy. Mieszkańcy tegoż bloku wyrazili pisemnie 
taką aprobatę, że taka realizacja zabudowy garażowej może powstać na tym terenie. 
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Postulat mieszkańców został więc uwzględniony przez tego inwestora prywatnego i 
zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna nie powstanie. Zamiennie inwestor nie 
zrezygnował z całkowitego pozostawienia tego terenu zielonego. Przedłożył projekt do 
Starostwa o możliwość uzyskania pozwolenia na garaże. Jest to oczywiście w zgodności z 
zapisami planu miejscowego. Mieszkańcy w dniu wczorajszym złożyli taką informację 
pisemną do pana Prezydenta, że mimo wszystko to akceptują i dziękują, że nie będzie na 
tym terenie zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. 

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że nie otrzymał odpowiedzi na jego pytanie. Pytanie 
było bardzo jasne. W jakiej dacie została wydana decyzja zezwalająca na zjazd z ulicy 
Wileńskiej na działkę 616? Natomiast odnośnie mieszkańców to im się nie dziwi, jeżeli mają 
w perspektywie albo bloki, albo w ostateczności garaże, to być może poczuli pewną ulgę. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Małgorzata Rudnicka-Głowińska przekazała, że jeżeli chodzi, 
o wskazanie precyzyjnej daty wydania decyzji o lokalizacji na zjazd, to odpowiedź może 
zostać udzielona w formie pisemnej. Potwierdza fakt, że tutaj nie będzie zabudowy 
mieszkaniowej. Inwestor na ten moment proceduje uzyskanie pozwolenia na budowę 
garaży. Jest aprobata mieszkańców na taką zabudowę. Dalej przekazała, że jeżeli chodzi o 
ten teren przy ulicy Wileńskiej, to z jednej strony mieszkańcy nie będą mieć zabudowy 
mieszkaniowej wielorodzinnej. Miasto pozyska ten teren, więc on pozostanie w takim 
zagospodarowaniu jakim jest. Mieszkańcy zaś zadowoleni są tym, że ta zabudowa 
mieszkaniowa nie powstanie. Niezależnie od wydanej decyzji o lokalizacji zjazdu, w tym 
momencie, jeżeli jest procedowane postępowanie o pozwolenie na budowę ciągu 
garażowego, inwestor ma świadomość, że winien wystąpić o zmianę decyzji o lokalizację 
zjazdu, bo ta decyzja była wydana zgodnie z tamtym wnioskiem, czyli na budowę budynku 
wielomieszkaniowego.  

 
20. Wolne wnioski i informacje. 

 
 Radny Piotr Klima w kilku słowach przedstawił swoją interpelację, którą złożył na piśmie. 

Na spotkaniu TMZR w poniedziałek ustalono termin wizyty na cmentarzu ewangelickim przy ulicy 
Starowiejskiej, ponieważ parafia ewangelicka z Rybnika, która jest właścicielem tego cmentarza 
prosi miasto Racibórz o pomoc w uporządkowaniu tego terenu. Chodzi między innymi o 
wywiezienie kontenerów ze starymi liśćmi i uporządkowanie drzewostanu, który tam jest. Dalej 
zaprosił wszystkich chętnych radnych, by wspólnie zapoznać się tam z sytuacją. Przy okazji będzie 
można zobaczyć pamiątki historyczne, które zostały w Raciborzu po parafii ewangelickiej, czyli 
budynki przy ulicy Wileńskiej, gdzie teraz jest USC i Cech Rzemiosł Różnych oraz budynek przy ul.  
Gimnazjalnej, obecnej ekonomik. Spotkanie zaplanowano w najbliższy czwartek o godzinie 15.30. 
Rozpocznie się na Cmentarzu Ewangelickim.  

 Radny Piotr Żurawik przekazał, że wykorzystując punkt wolnych wniosków chciałbym wyrazić swoją 
opinię dotyczącą darmowego przejazdu dla seniorów, który chcemy współfinansować. Wskazał, że 
ten program jest już od jakiegoś czasu w naszym powiecie, w naszym mieście i akurat ta grupa 
społeczna wymaga takiego wsparcia. Dziwi się, że w ogóle jest dyskusja na ten temat. W jego opinii 
narracja o wspieraniu powiatu pomija to, że tak naprawdę wspieramy seniorów. To jest dla nich.   
Tak samo, jeżeli chodzi o wsparcie dla powiatu odnośnie szpitala. Według niego wspieramy tą 
instytucję. Wiadomo, że środki muszą przejść przez Starostwo Powiatowe. Należy jednak popatrzeć 
głębiej, do kogo to dociera. Dziwi się, że niektórzy tutaj zastanawiają się nad tym, tym bardziej, że 
już było to w latach ubiegłych prowadzone. Skoro więc mamy podążać ścieżką, która wcześniej była 
nadana, to czemu ma to być zmienione.  

 Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że chciał jeszcze poruszyć temat budowy centrum handlowego 
przy ulicy Opawskiej. Zapytał czy w urzędzie prowadzone jest jakieś postępowanie związane z 
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ewentualną wycinką drzew? Wojewódzki Zarząd Dróg zazwyczaj zaleca robienie długiego zjazdu. 
Tam jednak jest kilkadziesiąt drzew. Wie, że do pewnego stopnia można to negocjować. Tak było 
przy ul. Łąkowej, gdzie kilka drzew udało się uratować. Zapytał więc czy wskutek interwencji 
Prezydenta jest możliwa jakaś ewentualna korekta. Dalej uznał, że warto temu tematowi się 
przyjrzeć i zobaczyć, czy jest jeszcze jakaś możliwość.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz wskazał, że tam rzeczywiście budowa ruszyła, to świadczy o 
tym, że musiało być wydane pozwolenie na budowę. W związku z czym wszelkie procedury już są 
raczej za nami. Nie bardzo widzi jakieś większe uzasadnienie do tego, żeby w pasie drogi doszło tam 
do wycinki drzew. Bo sama inwestycja jest realizowana na terenie, który nie jest zadrzewiony. Być 
może ewentualna konieczność wykonania zjazdu w jakiś sposób może kolidować z istniejącymi tam 
drzewami. Dodał, że wcześniej Zarząd Dróg Wojewódzkich występował do nas o budowę tam 
chodnika, gdzie przewidywano właściwie wycinkę wszystkich tych drzew. Nie zgodził się na to, bo 
uważa, że ta aleja ma zabytkowy i taki zupełnie unikalny charakter. Uznał więc, że z dużą 
ostrożnością trzeba podchodzić do każdej wycinki. Na pewno to sprawdzimy, jak to jest w 
przypadku tego ewentualnego zjazdu. Na ile on jest długi i na ile on będzie kolidował z istniejącym 
zadrzewieniem.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że jeździ tamtędy codziennie, pewnie nie jedyny. 
Rzeczywiście drzewa są ponumerowane kolorem zielonym lub czerwonym, to coś oznacza 
najprawdopodobniej. Trzeba też przyznać, że one mają bardzo zabytkowy charakter, to znaczy mają 
też już zły stan niestety, jeśli chodzi o żywotność. Dodał, że na razie inwestor korzysta ze zjazdu od 
ulicy Gadego i Zakopiańskiej. Zjazd docelowo raczej będzie od ulicy Opawskiej, więc część drzew 
może wchodzić w ten zakres. Warto to zbadać.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz uznał, że oznaczenia drzew mogło mieć związek właśnie z 
tą planowaną budową chodnika, bo tam już były daleko posunięte te prace.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk uznał, że chodnik tam w zasadzie nie ma uzasadnienia. Te lipy 
akurat do ulicy Kołłątaja są w bardzo dobrym stanie. Warto to jednak sprawdzić.  

 Radny Alan Wolny przekazał, że chce przyłączyć się do tej prośby. Dodał, że poprosił go mieszkaniec, 
aby w tej sprawie zabrać głos. Faktycznie te drzewa są piękne. Dobrze, aby jeszcze raz przyjrzeć się 
temu tematowi. Dzisiaj pan Prezydent osiągnął sukces w rozwiązaniu poważnego problemu, jakim 
było widmo zabudowy na Wileńskiej. Być może uda się coś jeszcze wynegocjować z inwestorem, 
bo tam jednak jest dość dużo drzew zaznaczonych. Być może tutaj ta prośba jest dwuetapowa, 
połączona z przyszłymi nasadzeniami, być może da się zagospodarować na przykład DK45 przy 
kościele, przy cmentarzu, tam gdzie miał być plac zabaw. Być może tam jakiś kieszonkowy las, mikro 
las udałoby się zbudować przez inwestora. 

 Radny Roman Wałach na początku odnosząc się do słów Radnego Piotra Żurawika przekazał, że pan 
Radny nie musi się dziwić, że tak to jest, że każdy samorząd ma swój zakres kompetencji, swój zakres 
zadań, swoją pulę pieniędzy, swój budżet. Jeśli te pieniądze między budżetami gdzieś przepływają, 
to szukamy uzasadnienia. Dlatego pytanie z jakiej puli, za jakie pieniądze. Następnie w imieniu 
klubu Radnych Silny Racibórz zwrócił się do pana Prezydenta z apelem w sprawie opłat za 
parkowanie przy szpitalu rejonowym w Raciborzu. W opinii klubu radnych wprowadzenie płatnego 
parkowania przy szpitalu rejonowym w Raciborzu było błędną decyzją, co wyrazili już we 
wcześniejszych wystąpieniach. Działając więc w interesie mieszkańców zwracają się z apelem o 
podjęcie działań wraz ze Starostą Raciborskim w sprawie zmiany zasad płatności w strefie płatnego 
parkowania. Wprowadzenie opłat ma na celu zwiększenie dostępności do miejsc parkingowych. 
Mając jednak na uwadze zasady płatnego parkowania przy szpitalu rejonowym w Raciborzu oraz 
obserwacje i wnioski mieszkańców Raciborza zebrane podczas kilku miesięcy funkcjonowania 
płatnego parkingu, wnioskują o wprowadzenie zmian. Po pierwsze wprowadzenie bezpłatnego 
parkowania dla wszystkich pojazdów do 30 minut od momentu wjechania na parking oraz 
wprowadzenie bezpłatnego parkowania dla pacjentów SOR. Dalej wprowadzenie bezpłatnego 
parkowania po godzinie 16:00 i wprowadzenie bezpłatnego parkowania w niedzielę i święta. Dalej 
przekazał, że uzasadnienie dla tych zmian wynika z rozmów z mieszkańcami. Mieszkańcy zgłaszają 
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potrzebę bezpłatnych minut w związku z różnymi sytuacjami, gdzie występuje konieczność 
wjechania na parking w celu załatwienia spraw formalnych, odbioru dokumentów, odprowadzenia 
osoby chorej, starszej do poradni. Opłaty zaś za pobyt na SOR budzą wiele kontrowersji i stanowią 
dodatkowe niepotrzebne obciążenie osób, które przyjeżdżają tu często z dużym obciążeniem 
psychicznym i stresem. Opłata za parkowania wymagana od osób, które przyjeżdżają po pomoc, 
często z bólem i złym samopoczuciem, budzi moralny sprzeciw. Zauważono, że w niedzielę i święta 
oraz w godzinach popołudniowych jest sporo miejsc na parkingu i nie wymaga to wprowadzenia 
dodatkowych regulacji. System opłat zgodnie z powyższą propozycją jest ogólnie przyjęty w wielu 
miejscach i funkcjonuje z powodzeniem również w mieście Racibórz, gdzie mamy bezpłatne 
parkingi właśnie w określonych godzinach czy dniach. Mieszkańcy zwracają uwagę, że nawet na 
lotniskach istnieją darmowe minuty na parkowanie w czasie oczekiwania na pasażera. Dodatkowo 
mieszkańcy wnioskują o wprowadzenie doświetlenie ekranów i klawiatur parkometrów. Zgłoszono 
niewystarczającą widoczność w godzinach wieczornych. Druga prośba to zabezpieczenie strefy do 
wysiadania w pobliżu wejścia do przychodni. Rzeczywiście często jest tak, że ten ruch w tym miejscu 
jest bardzo duży. Jedne samochody chcą się przemieścić w kierunku parkingu głębiej, drugie 
samochody zatrzymują się, żeby wysadzić pacjenta bliżej wejścia i jest tam też sporo zamieszania. 
Jest też taka strefa, która tam jest wydzielona kopertą, są obok miejsca parkingowe dla osób 
niepełnosprawnych. To wszystko powoduje dezorientację kierowców i rzeczywiście spore 
zamieszanie w tamtym miejscu.  

 Radna Ludmiła Nowacka poprosiła, aby zweryfikować kampanię informacyjno-reklamową, bo na 
przystankach mamy jeszcze imprezy związane z wiatrakami, zaś billboard przy Auchan zwiastuje 
nam jarmark bożonarodzeniowy, a będzie zaraz wielkanocny, więc warto to po prostu 
zweryfikować.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Kuliga odpowiadając przekazał, że w druku jest stała 
ekspozycja, która będzie służyła na zbliżający się okres.  

 Radny Henryk Mainusz w nawiązaniu do inwestycji przy ul. Opawskiej wskazał, że gdy ten cały plac 
zostanie zabrukowany, powstanie tam dodatkowy rzut wody deszczowej, prawdopodobnie do tego 
samego kolektora. Dodał, że już teraz pompujemy i zamiatamy tam wodę z ulic. 

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że najpierw chce odnieść się do apelu w sprawie 
parkingu Zastanawia się właściwie po co powołano powiaty, bo cały ten apel jest skierowany do 
Starosty czy do władz powiatu jako tych którzy zarządzają parkingiem przy szpitalu jak i samym 
szpitalem. Dodał, że oczywiście przekaże to do pana Starosty i będzie interweniować. Niemniej 
uznał, że byłoby skutecznie pewnie, gdyby Radni powiatowi po prostu nie uchwalili tej decyzji o 
płatnym parkowaniu. Wtedy nie byłoby tej dyskusji, tym bardziej, że my nie mamy na to żadnego 
wpływu. Poza tym, że możemy sobie z władzami powiatu o tym rozmawiać. Decyzja została podjęta 
na Radzie Powiatu. Trochę podobna sytuacja jest z tą inwestycją przy ul. Opawskiej, gdzie Starostwo 
wydając pozwolenie na budowę oczywiście musiało badać również warunki techniczne 
przyłączenia i odwodnienia tego terenu. Przekażemy to więc do odpowiedniego urzędu.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk uznał, że w naszym interesie jest sprawdzić jaki tam jest 
sposób odprowadzenia wód opadowych. Być może trzeba tam większy zbiornik budować. 
Następnie przedstawił trzy kolejne tematy. Wskazał na katastrofalny stan ulicy Węgierskiej, którą 
już próbowaliśmy przeznaczyć do modernizacji, nawet były środki w budżecie planowane. Po lewej 
stronie jest dziura w chodniku i jest to niebezpieczne. Druga sprawa dotyczy ulicy Dolnej tam na 
wysokości działek, czyli bliżej ulicy Gadego jest potężna dziura, którą trzeba zasypać. Trzecia sprawa 
dotyczy chodnika przy ulicy Jana Pawła II od strony kościoła Matki Bożej, który jest w połowie 
zarośnięty, więc trzeba go oczyścić. Należy więc zwrócić się o to w zarządu dróg krajowych. Ponadto 
chodzi też o przycięcie drzew, które w tej alei Lepicha rosną, przy tym samym chodniku. Dobrze, 
aby przed wiosną to uporządkować, bez względu kogo są te drzewa.  

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że przy okazji inwestycji przy ul. Opawskiej trzeba uporządkować 
ruch na ul. Dolnej. 
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 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że to jedynie kwesƟa ustalenia kierunku, bo w obie 
strony ruch jest tam niebezpieczny. Uprzedził jednak, że niektórzy mieszkańcy będą niezadowoleni.  

 Radna Magdalena Kusy zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie przeglądu chodników w dzielnicy 
Obora. Dodała, że taki wniosek też padł na spotkaniu mieszkańców. Tam są stosunkowo nowe 
chodniki, w dobrym stanie, ale zauważyła, że zaczynają się zapadać w pojedynczych miejscach i 
wystarczy tam nieduża ingerencja, żeby zapobiec zdecydowanie większej degradacji.  

 Radna Justyna Poznakowska podziękowała za realizację likwidacji ścieżki rowerowej na Ocicach, 
niemniej zwróciła uwagę, że usunięcie znaków odbyło się tam w sposób bardzo brutalny.  
Sfrezowano znaki rowerów uszkadzając tam nawierzchnię. Postara się dostarczyć zdjęcia.  

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Pan Zbigniew Chmielarz 
przeszedł na emeryturę. Poprosił więc, aby przekazać mu podziękowania za wieloletnią pracę. Dalej 
przekazał, że cieszy się, że pan Prezydent powołał zespół do spraw przebudowy linii kolejowej 59 
Kędzierzyn-Koźle - Chałupki. Na koniec przekazał, że 19 grudnia sąd ogłosił upadłość Rafako S.A. 
Decyzja stała się prawomocna bodajże 24 stycznia. Wskazał, że jest to firma, która zaważyła o tym, 
jak Racibórz dziś wygląda. Wskazał, że szkoły, hala sportowa, przedszkola, mieszkania, boiska 
sportowe, to wszystko jest spuścizna tego zakładu. Dodał, że konsekwencje oczywiście będą 
wielorakie. Pierwsza konsekwencja to jest 700 osób zwolnionych. Być może to zadanie bardziej dla 
powiatu raciborskiego. Natomiast niewątpliwie odbije się także na kondycji miasta. Dalej wskazał, 
że istnieje też ryzyko, że podobna sytuacja może spotkać kolejne firmy. 

 
21. Zakończenie sesji. 

 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XI 

sesję Rady Miasta Racibórz, godz. 18:38. 
  

                                                               Przewodniczący Rady  

 
                                                             Mirosław Lenk 

  

 
Przygotował: Leszek Jureczko  


